



SKOLEBESTYRELSESMØDE

Tirsdag den 18. januar 2022, TEAMS/Lysholm

REFERAT

Til stede: Peter, Geert, Anne, Pernille, Lene, Rikke, Arne, Charlotte, Anne, Rene, Søren & Eskild (referent)

Ikke til stede: Sanne, Lisette & Luise

* = Punkter fra årshjulet

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen godkendt.

2. præsentation af emne, der relaterer til Fjordskolen

Lotte fortalte om det ergo-/fysioterapeutiske arbejde på Lysholm. Hun gjorde bl.a. opmærksom på, at forældre altid er velkomne til at kontakte ergo-/fysioterapeuterne, hvis man vil have ideer til øvelser og lege.

3. Beslutningspunkter

a) Forberedelse af input udefra*

Forberedelse af det oplæg, der skal præsenteres på maj-mødet

Anne: Vi kunne måske bede Autisme Foreningen eller Danske Handicaporganisationer om at komme med et oplæg. Det kunne være ungdomsafdelingen hos Autismeforeningen (landsforeningen).

Rikke: Måske kunne Autismeforeningen fortælle om nogle af de aktiviteter, de afholder for børn og unge, fx sommerlejr og ture til Den Blå Planet.

Lene: Mange foreninger kunne sige noget relevant om vores børn og emnet *Hvordan skaber man en god dagligdag?*

Der var enighed om, at Charlotte forsøger at arrangere et møde med Autismeforeningen til maj mødet.

b) Skolebestyrelsesvalg*

Forberedelse af sommerens valg, hvor der skal findes 3 forældrerepræsentanter.

Sommerens skolebestyrelsesvalg skal forberedes. Der skal vælges tre nye forældre (heraf mindst to fra Hedevang), idet Peter stopper, og Luise og Sannes valgperiode udløber. Materialet fra forvaltningen er endnu ikke kommet, hvorfor vi må vente til næste møde med en mere udførlig plan for valget. Vi sætter punktet på næste SB-møde.

4. Generel information

a) Nyt fra elevrådene

Charlotte: Der er ikke nyt siden sidste møde.

b) Nyt fra eksterne medlemmer

Søren: Ikke noget specifikt til Fjordskolen. Men jeg kan fortælle, at inden for optikerbranchen medvirker coronatiden til et øget salg.

Anne: Måske kan du hjælpe med kontakter, der kan skaffe arbejde til vores børn?

Geert: I Roskilde Idrætsforening har vi desværre kun få børn og unge som medlemmer – og mest inden for svømning. Vi har gode tilbud - fx skydning og bordhockey - både for børn med psykiske udfordring og synshandicap på Kildegården. Interesserede forældre er velkomne til at kontakte mig på telefon 2612 7474 eller via vores hjemmeside: Roskilde Handicapforening: <https://rohif.dk/>

Der var enighed om at bede Eskild lægge kontaktoplysninger til Roskilde Handicap Idrætsforenings hjemmeside ud på Aula.

René: Mange børn med autisme har interesse for E-sport. Der mangler lidt koordination inden for dette område.

Rikke: Tidligere var der E-sport for unge med autisme i Kommunen. Måske var det en ide at gøre kommunen opmærksom på dette behov.

c) Nyt fra formanden

Intet nyt.

d) Nyt fra ledelsen

Herunder økonomisk status og prognose for begge afdelinger (eftersendes); lokaler på Sognevej; corona; flyverkorps

Eskild:

- Den økonomiske prognose viser udsigt til mindre underskud på begge afdelinger. Det er dog meget tidligt at foretage en sådan forudsigtelse. Især beregningen på Hedevang er belastet en vis usikkerhed: Der er nye medarbejdere, der varetager beregningen, vi er gået over til nyt økonomisystem, og overførelsen fra 2021 ikke endeligt fastlagt.
- Vi har fået besked på, at vi kan overtage STU's lokaler på Sognevej, men mangler stadig en officiel besked om de ombygninger, der skal foretages. Vi er så småt begyndt at tage lokalerne i brug.
- Hedevang er ved at forberede et såkaldt Flyverkorps, som skal afprøves ved et pilotforløb i 2022/23. Ideen er, at Hedevangspersonale kan give praktisk-pædagogisk sparring og rådgivning til kolleger på distriktsskoler, hvor de deltager direkte i planlægning, udførelse og evaluering af undervisningen. Korpsset udgøres i pilotfasen af 2 pædagoger og 1 lærer samt leder fra Hedevang. Hver flyver står til rådighed for en af distriktsskolerne 2 faste dage om ugen. Flyverne har dermed 3/5 af deres skema på Hedevang og 2/5 på distriktsskolerne. Projektet finansieres i pilotperioden af midler fra Undervisningsministeriet, således at vi kan ansætte personale til at erstatte flyverne.
- Vi vil bede om SB's accept af, at (2.), 5. og 8. klasse – under forudsætning af at coronareglerne tillader det - tager afsted på lejrskole allerede før 1. august. Vi foreslår desuden SB, at vi tilbyder 10. klasse lejrskole.

Rikke: Det er en god ide at få gjort det i nær fremtid. Hvad lejrskole angår, er jeg ikke bekymret for corona-situationen.

Der var almindelig tilslutning til at genoptage arbejdet med lejrskole – også for 10. klasserne.

Eskild fortalte, at kommunens jurist er ved at undersøge Undervisningsministeriet, om vi må ansøge fonde om støtte til lejrskole.

Charlotte:

- Corona: Både på Hedevang og på Lysholm har der været mange smittede, både elever, personale og forældre. Lige i dette øjeblik er mere end 20 personer testet positive på Lysholm. Hverdagen har hængt sammen. Medarbejderne udviser stor fleksibilitet på både Hedevang og Lysholm. Der er i øvrigt meget stor smitte generelt på skolerne i Roskilde.

e) [Nyt fra Hedevang og Lysholm](#)

Arne: På Hedevang har vi været forskånet for det helt store coronasmitte her i det nye år. Vi er plaget af uro fra ombygningen af taget. Eleverne har klaret det flot. Godt med de nye lokaler på Sognevej, men det er vigtigt, at vi ikke bliver belastet af udgifter til ombygning.

Lene: På Lysholm udviser eleverne stor forståelse for særlige corona-arrangementer, fx en udendørs julemand. Vi opretholder undervisningen, men corona lægger et låg på omfanget af aktiviteterne.

5. Eventuelt

Rikke: Jeg spurgte sidst til muligheden for at få skydning som valgfag.

Charlotte: Jeg undersøger det med Mads på Hedevang.

Gert: Er der noget nyt om en forbedret gymnastiksal på Hedevang, fx i form af en udvidelse af den hidtidige?

Enighed om – endnu en gang - at tage ønsket op til budgethøringen.

Peter: Måske kunne man til budgethøringen skitsere, hvordan en ny hal kunne ligge der, hvor pavillonen har ligget hidtil.

René: Jeg vil gerne gøre opmærksom på *Lykkekids*, der har sin egen hjemmeside.

Der var enighed om, at René sender Eskild en beskrivelse, som han lægger ud på Aula til de øvrige forældre.

Charlotte: Åben dans har inviteret os til igen at søge Huskunstnerprojektet i det kommende skoleår. Jeg er tovholder på ansøgningen sammen med Tina Fangel fra Åben dans.

Kommende møder:

- Torsdag den 17. marts Hedevang
- Mandag den 23. maj Virtuelt(Lysholm)

Begge dage 16.30-18.30.